
Zápis z jednání zastupitelstva obce Nicov ze dne 14. 10. 2022 

Starostka Mgr. Jitka Čiefová přivítala přítomné a konstatovala, že při počtu 7 členů 
zastupitelstva je zastupitelstvo usnášení schopné. 

Přítomní členové zastupitelstva - J. Čiefová, E. Šašková, V. Šašek, A. Josefíková, P. Steinbach, 
L. Šašková, J. Pretl 
Hosté – V. Šinágl, Š. Noga 
Za zapisovatele byla zvolena Lenka Šašková, za ověřovatele zápisu byly zvoleny A. Josefíková 
a E. Šašková 
Byl přečten program jednání zastupitelstva. Program byl doplněn o složení slibu zastupitelů a 
podporu ukrajinských uprchlíků  
 

Program včetně doplnění bodu č.2 a 8 byl schválen 7 hlasy a zastupitelstvo se jím bude 
řídit. 
 
Program: 

1. Úvod 
2. Složení slibu zastupitelů – doplnění programu 
3. Volba starosty a místostarosty 
4. Činnost obce za měsíc září 
5. Zásady pro tvorbu a čerpání Fondu na opravu vodovodu a kanalizace 
6. Dětské hřiště 
7. Příspěvek – My v tom Jihočechy nenecháme II 
8. Podpora ukrajinských uprchlíků – doplnění programu 
9. Různé 

 
K bodu 1: 
Zastupitelstvo bylo zahájeno v 17:00. Starostka předložila knihu jízd, došlou poštu, pokladní 
knihu, výpis z účtu u České spořitelny i účtu u ČNB.  
 
K bodu 2:  
Složení slibu zastupitelstva 
Starostka přečetla slib zastupitelům a zastupitelé jej stvrdili ústně i svými podpisy. 
 
K bodu 3:  
Volba starosty a místostarosty 
Zastupitelé byli seznámeni s peněžní odměnou. 
 Zastupitel 800,-Kč. 
 Zastupitel  + členem komise (finanční nebo kontrolní) 1400,-Kč. 
 Zastupitel  + předseda komise (finanční nebo kontrolní) 1600,-Kč. 
 Místostarosta 6000,-Kč. 
 Starosta dle vyhlášky Ministerstva vnitra č. 318/2017 Sb., o výši odměn členů 
 zastupitelstev územních samosprávných celků od  1. 1. 2020. 
Hlasování: 7 pro. 
Usnesení: č. 1/8/2022 zastupitelé souhlasí s výší odměny pro zastupitele. 
 

 



Návrh na pokračování v neuvolněné funkci starosty 
Hlasování: 7 pro. 
Usnesení: č. 2/8/2022 zastupitelé souhlasí s neuvolněnou funkcí starosty. 
 

Volba starosty 
Starostka J. Čiefová by nadále chtěla pokračovat ve výkonu funkce starostky. Žádá o 
podpoření návrhu, děkuje za hlasy od voličů.  
Hlasování: 7 pro. 
Usnesení: č.3/8/2022 zastupitelé souhlasí s volbou nové starostky J. Čiefové. 
 
Volba místostarosty 
Dvě volební období byli dva místostarostové, tento systém se neosvědčil. Nyní starostka 
navrhuje jen jednoho a předkládá návrh na místostarostu pana Vl. Šaška, který v minulém 
zastupitelstvu jako zastupitel byl nejvíce nápomocen při důležitých kontrolních dnech a 
rovněž nápomocen při administraci obecních záležitostí. 
P. Steinbach navrhuje J. Pretla, protože ve volbách získal jako druhý nejvíce hlasů. J. Pretl 
navrhuje L. Šaškovou. 
Hlasování dle pořadí nejvíce hlasů ve volbách: 
 Návrh pro místostarostu Jana Pretla: 1 hlas pro (P. Steinbach). 
 Návrh pro místostarostu Vladimíra Šaška: 5 hlasů pro (J. Čiefová, E. Šašková, L. 
Šašková, A. Josefíková, J. Pretl).  P. Steinbach a V. Šašek se zdržují hlasování. V. Šašek se stává 
novým místostarostou. 
Usnesení: č.4/8/2022 zastupitelé souhlasí s volbou nového místostarosty V. Šaška. 
 

Stanovení finanční a kontrolní komise 
Finanční komise: předseda A. Josefíková, členové E. Šašková a L. Šašková. 
Kontrolní komise: předseda P. Steinbach, členové P. Čief a J. Pretl. 
 
K bodu 4: 
Činnost obce za měsíc září. 
Paní starostka seznámila nové zastupitele s dokumenty, které jsou předkládány každý měsíc 
(knihu jízd, kniha došlé pošty, pokladní knihu, výpis z účtu u České spořitelny a výpis z účtu  u 
České národní banky). 
Úvěr na vodovod a ČOV zatím není využívaný, obec financuje zatím vše z vlastních zdrojů.  
Dotaz pana V. Šinágla:  kolik je % dotací na kanalizační program?  Odpověď: 63,75%.  
Další dotaz, kdo bude zajišťovat běžný provoz? Odpověď: Obec Nicov je podobně jako u 
vodovodu provozovatelem, ale musí mít zajištěný odborný dohled. Je předpoklad, že u 
kanalizace to bude fungovat obdobně.   
Obec získala dotaci 115 850,- Kč od Jihočeského kraje na program - hospodaření s porostem 
mladším 40ti let. 
Zakázka na sochu žebráka v nicovském kostele je realizována panem sochařem Fialou (žák 
pana K. Tittla). Financování prostřednictvím sbírky od dárců a ze sbírky v kostele.   
Dřevěný most na Popelné, který je v havarijním stavu bude řešen kompletní opravou, čeká se 
na cenové nabídky od tesařů.  
8. 9. 2022 proběhl audit obce Jihočeským krajem. Neshledány nedostatky, žádost o 
předložení Zásad pro tvorbu a čerpání Fondu na opravu vodovodu a kanalizace – viz. č. 5. 



Informace o zaslaném správním řízení pro pana Blechu. Nepřevzal dodejku, několikrát 
urgováno a nakonec převzato v emailové podobě v neděli 2. 10. 2022. Od doby převzetí běží 
15ti denní lhůta k nahlédnutí do spisu. Během této doby byl zaslán email, že se informoval u 
pojišťovny obce. Obec nahlásila škodu majetku, i když se nestaví do pozice viníka škody. Pan 
Blecha vyžaduje provést audit na této komunikaci a žádá od obce přesnou kopii projektové a 
realizační dokumentace dané komunikace. Vše bylo zaslané právníkovi a čeká se na 
odpověď. Cesta byla realizovaná za pana starosty Pešla před cca 25 lety, dokumentace není.  
Právní pomoc byla zatím zadarmo. Nyní se bude právní pomoc hradit. 
Hlasování: 7 pro. 

Usnesení: č. 5/8/2022 zastupitelé se seznámili s pokračujícím jednáním a souhlasí s právní 
pomocí v této záležitosti. 

 
K bodu 5:  
Zásady pro tvorbu a čerpání Fondu na opravu vodovodu a kanalizace 
Obec musí mít fond na opravu vodovodu a kanalizace. Začátkem roku 2022 byl založený nový 
účet, na který je posíláno 50 tisíc korun ročně pro tyto účely  (Příloha č. 1).  
Na projektu nového vodovodu pro Řetenice se pracuje. Na starosti to má společnost 
AQUŠUMAVA s.r.o., v současnosti je zaměřen aktuální stav. V plánu je využít dotace. 
Hlasování: 7 pro. 
Usnesení: č. 6/8/2022 zastupitelé souhlasí se Zásadami pro tvorbu a čerpání Fondu na opravu 
vodovodu a kanalizace. 
 
K bodu 6:   
Dětské hřiště 
Na minulém zastupitelstvu jsme měli vybírat firmu na zhotovení dětské hřiště. Nikdo se 
nepřihlásil. Nyní se jedná s firmou Luna Progress s.r.o., která zajistí přepracování projektu a 
následně bude vypsáno další výběrové řízení.  
Trampolína je nevyhovující prvek na dětském hřišti, velice nebezpečná, i když je tam cedulka 
na vlastní nebezpečí. Může se uvažovat o zemní trampolíně, ale ta už je v jiné cenové 
kategorii. Na každém dětském hřišti by měla být houpačka, skluzavka a kolotoč. Materiál je 
bezúdržbový. Dotace je 85% do výše 600 tisíc.  
Proběhla diskuze, jestli dětské hřiště ještě o jedno pole zvětšit. Zda nepřidat na hřiště i 
workoutové prvky. Po diskuzi je rozhodnuto:  hřiště nezvětšovat a přidat lezeckou stěnu. 
Hlasování : 7 pro. 

Usnesení: č. 7/8/2022 zastupitelé souhlasí se změnou projektu dětského hřiště. 
 
K bodu 7:   
Příspěvek – My v tom Jihočechy nenecháme II. 
Tento projekt jihočeského kraje byl přednesen na setkání starostů ve Vimperku, některé 
obce se k tomu projektu již přihlásily. Zastupitelstvo se k tomu musí vyjádřit, zda bude tento 
dotační titul podporovat. Je několik kategorií, pro které je to určené (samoživitelé, rodiny 
s malými dětmi a důchodci) a které nepřekročí určitý finanční limit. Administrativa velice 
náročná. Půlku příspěvku platí obec a druhou kraj. Jedná se o jednorázový příspěvek. Podle 
statistického odhadu by se to týkalo třech dětí a třech důchodců v obci.  

Starostka navrhuje neřešit finanční podporu prostřednictvím dotačního titulu od Jihočeského 
kraje, ale poskytnout finanční dar potřebným přímo z rozpočtu obce. 



Mezi zastupiteli proběhla diskuze na toto téma. Dohodnuto, že obec vytvoří Výzvu, která 
vyzve důchodce, aby se přihlásili o finanční pomoc. Bude potřeba doložit měsíční příjmy, aby 
bylo vyhodnoceno, kdo jednorázovou finanční podporu od obce dostane. Přesné podmínky 
bude zastupitelstvo řešit na dalším setkání. 

Hlasování: 7 pro. 

Usnesení: č. 8/8/2022 zastupitelé souhlasí s finanční podporou pro důchodce. 

 

K bodu 8:   
Podpora ukrajinských uprchlíků. 

Přišel návrh smlouvy od Jihočeského kraje, kde se obec zavazuje poskytnout obecní 
ubytovnu pro uprchlíky z Ukrajiny. Stále obec musí dodržet kvóty pro ubytování uprchlíků, 
které byly stanovené na jaře 2022. Obec by dostala 200 Kč za osobu. Starostka se 
informovala na Kraji na aktuálnost, nyní dle kraje aktuální. Dobu, od kdy by mohla být 
ubytovna k dispozici, uvedla od 1. listopadu 2022. Uprchlici mají vízum na rok, takže do 
března 2023. 

Dát do smlouvy podmínku, aby zde bylo ubytováno minimálně 10 lidí, aby byly pokryty 
z části náklady na topení v ubytovně.   

Hlasování: 7 pro. 

Usnesení: č. 9/8/2022 zastupitelé souhlasí s podepsáním smlouvy na poskytnutí obecní 
ubytovny pro uprchlíky. 
 

K bodu 8:   
Různé 

Příspěvek na dítě - nově narozené dítě s trvalým pobytem 5 tisíc Kč. Věcný dar k výročí od 
padesáti let, přeje se každých 5 let. Dárkový koš v hodnotě 500 Kč. 

Děti od první třídy po vysokou školu dostanou příspěvek 2 tisíce Kč po předložení potvrzení o 
studiu na školní rok 2022/2023. 

Hlasování: 7 pro 

Usnesení: č. 10/8/2022 zastupitelé souhlasí s finanční podporou pro trvale žijící. 
 

Připomínky: 

Odečet a dezinfekci vody dělal minulý místostarosta J. Josefík, nyní to už dělat nechce. Nově 
se přihlásil p. Pretl. 

P. Steinbach by chtěl, aby každý zastupitel řekl své priority na další čtyři roky. V. Šašek přišel 
s nápadem, zda v prostoru, kde je májka a hasičárna neudělat veřejné WC při probíhající 
stavbě kanalizace. Pod zrcadlem u hlavní silnice je propadlý kanál. Pan Š. Noga by si přál, aby 
se někdo přijel podívat na elektrické veřejné osvětlení. Jestli by nebylo dobré investovat do 
nového úspornějšího osvětlení. 

 

Zapsal: Lenka Šašková       Dne 14. 10. 2022 

 

Ověřil: Anna Josefíková           Eva Šašková 

 

 

Starostka: Jitka Čiefová 


